
 
Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 1/2025 
 

2025-01-23 

Protokoll 1/2025 

fört vid Utbildningsnämndens sammanträde torsdagen den 23 
januari 2025 kl. 16:30-16:55, Insikten, Hantverkargatan 2F 
 

Ledamöter Emilia Bjuggren (S) Ordförande 
Simon Froster Delbom (S) 
Tina Kratz (V) 
Ahmed Sharaf Abdi (V) 
Aida Badeli (MP) 
Hanna Werner (M) 
Linnéa Vinge (SD) 
Jan Jönsson (L) 
Claes Nyberg (C) 
Viktor Risling (S) ersätter Anna Ekström (S) 
Anne Charlotte Pernold (S) ersätter Emilio Reyes Ludwig (S) 
Leo Sutic (M) ersätter Andréa Hedin (M) 
Jens Ahl (M) ersätter Erik Jonsson (M) 
 

Ersättare Per Sohrabi (S) 
Emil Rapp (L) 
Frida Bondesson (KD) 
 

Övriga närvarande Fredrik Strelert Borgarrådssekreterare 
Isabella Chee-Awai Borgarrådssekreterare 
Nils Annink Borgarrådssekreterare 
Lena Holmdahl Förvaltningschef 
Peter Bragner Avdelningschef 
Joachim Håkansson Avdelningschef 
Anette Burman Avdelningschef 
Ulrika Klemets Avdelningschef 
Petra Nergårdh Avdelningschef 
Niclas Westin Avdelningschef 
Eva-Li Littorin Enhetschef 
Mika Metso - Stabschef 
Carl Lidén Högselius Nämndsekreterare 
Britt-Marie Selin Personalföreträdare 
Magnus Sundin Personalföreträdare 
 

Justerare Emilia Bjuggren (S), Hanna Werner (M) 
 
 

Paragraf §§1-4, §§6-7, §§11-17 
 

Sida 1 (26)



Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 1/2025 
 

2025-01-23 

Sekreterare Carl Lidén Högselius 

Sida 2 (26)



Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 1/2025 
 

2025-01-23 

§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) och Hanna Werner (M) utses att 
justera protokollet från dagens sammanträde. 
  
Justering av protokollet ska ske senast den 5 februari 2025. 
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§ 2 
Anmälan av protokoll  

Beslut  
  
2.1 Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 
förvaltningsgrupp den 14 januari 2025 
Protokoll från utbildningsförvaltningens förvaltningsgrupp den 14 
januari 2025 anmäls och läggs till handlingarna. 
  
2.2 Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor den 15 januari 2025 
Protokollet från utbildningsnämndens, förskolenämndens och 
SISAB:s råd för funktionshinderfrågor den 15 januari 2025  anmäls 
och läggs till handlingarna. 
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§ 3 
Anmälan av beslut från kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen och stadens nämnder inom nämndens 
verksamhetsområden  
UTBF 2025/39 
 

Beslut  
Beslut från kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och stadens 
nämnder inom utbildningsnämndens verksamhetsområden anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2025/39-1 Sammanställning - Anmälan av beslut 
januari 2025 

 UTBF 2025/39-1.1 KF § 16 Förslag till uppräkning av 
programpriser och strukturtillägg inom gymnasieskolan för 
2025 

 UTBF 2025/39-1.2 KF § 17 Reviderade riktlinjer för 
handläggning av ärenden gällande ensamkommande barn 
och unga 

 UTBF 2025/39-1.3 KF § 31 Uppföljning av budget 2024 - 
Tertialrapport 2 med delårsbokslut per den 31 augusti 

 UTBF 2025/39-1.4 KF § 23 Stockholms stads program för 
de mänskliga rättigheterna 

 UTBF 2025/39-1.5 KF § 26 Klimathandlingsplan 2030 - en 
rättvis omställning för ett Stockholm utan globalt 
klimatavtryck 

 UTBF 2025/39-1.6 KF § 27 Förlängning av 
skolbiblioteksplan för skolor och förskolor i Stockholms stad 
2021-2024 

 UTBF 2025/39-1.7 KS § 35 Stockholms stads regler om 
arvoden 

 UTBF 2025/39-1.8 KS EKTU § 6 Björnbodaskolan 
kompletterande paviljong för att ersätta hus A och D 

 UTBF 2025/39-1.9 KS EKTU § 7 Slutlig justering av 
nämndernas budget för prestationer 2024 
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§ 4 
Anmälan av delegationsbeslut och inkomna handlingar  
UTBF 2025/122 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden anmäler följande delegationsbeslut: 
  

1. Anmälan av delegationsbeslut inom 
utbildningsförvaltningen till och med den 12 januari 2025 
(bilaga a). 

2. Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av 
varaktig vistelse utomlands och uppskjuten skolplikt (bilaga 
b). 

3. Beslut om vidaredelegering enligt utbildningsnämndens 
delegationsordning (bilaga c). Dnr. UTBF 2024/5133. 

4. Kontorsutlåtande - Kommuners och regioners 
grundläggande beredskap inför kris och krig (bilaga d). Dnr. 
UTBF 2024/6527. 

5. Beslut - Avstängning av elev (bilaga e). Dnr. UTBF 
2024/7256. 

6. Beslut - Begäran om anstånd i mål hos Förvaltningsrätten i 
Stockholm (bilaga f). Dnr. UTBF 2025/108. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2025/122-1 Sammanställning - Delegationsbeslut och 
inkomna handlingar januari 2025 

 UTBF 2025/122-1.1 Bilaga a Delegationsbeslut till och med 
12 januari 2025 

 UTBF 2025/122-1.2 Bilaga b Varaktig vistelse utomlands 
och uppskjuten skolplikt 

 UTBF 2025/122-1.3 Bilaga c Beslut om vidaredelegering 
enligt utbildningsnämndens delegationsordning 

 UTBF 2025/122-1.4 Bilaga d Kontorsutlåtande - 
Kommuners och regioners grundläggande beredskap inför 
kris och krig 

 UTBF 2025/122-1.5 Bilaga e Beslut - Avstängning av elev 
 UTBF 2025/122-1.6 Bilaga f Beslut - Begäran om anstånd 
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§ 6 
Fagersjöskolan; HIN-projektet, enkelt avhjälpta hinder, 
etapp 6A  
Förslag till genomförandebeslut 
UTBF 2023/4232 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens förslag 
att genomföra tillgänglighetsåtgärder på Fagersjöskolan till en 
uppskattad hyresgenererande projektkostnad om cirka 6,9 mnkr och 
med en uppskattad tillkommande hyra år 1 om cirka 891 tkr. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Fagersjöskolan ingår tillsammans med Askebyskolan, 
Östbergaskolan och Årstadalsskolan i etapp sex A i det så kallade 
HIN-projektet för enkelt avhjälpta hinder i skolornas publika 
lokaler. Med publika lokaler menas lokaler dit allmänheten kan ha 
tillträde under verksamhetstid. 
  
De planerade åtgärderna på Fagersjöskolan berör rektorsexpedition, 
matsal/aula, idrottshall och omklädningsrum med tillhörande 
toaletter. Övriga planerade åtgärder berör angöring, parkering, 
gångvägar, entréer och passager för att nå de publika lokalerna. 
Projektet planeras att genomföras under 2026. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens förslag att genomföra 
tillgänglighetsåtgärder på Fagersjöskolan till en uppskattad 
hyresgenererande projektkostnad om cirka 6,9 mnkr och med en 
uppskattad tillkommande hyra år 1 om cirka 891 tkr. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/4232-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Fagersjöskolan HIN etapp 6A 

 UTBF 2023/4232-3 Genomförandeoffert HIN E6A 
Fagersjöskolan 
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 UTBF 2023/4232-1 Beräkningsunderlag HIN E6A 
Fagersjöskolan SEKRETESS 
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§ 7 
Stockholms stads handlingsplan för arbete mot rasism  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/1035 
UTBF 2024/6630 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
  
Reservationer 
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Hanna Werner med flera (M) reserverar sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag till beslut som redovisas under 
protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
  
Linnéa Vinge (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Handlingsplan för arbete mot 
rasism” till utbildningsnämnden för yttrande. Stockholms stads 
handlingsplan mot rasism är kopplad till stadens program för de 
mänskliga rättigheterna (MR–programmet). Stadens arbete mot 
rasism ska vara en naturlig del i alla människors lika värde och 
riktar sig till samtliga nämnder och bolagsstyrelser. 
  
Normkritiskt arbete, arbete mot rasism och våldsprevention är idag 
högt prioriterade områden i stadens skolor. För att stötta skolorna i 
detta arbete har förvaltningen sedan flera år en centralt placerad 
samordnare. Utbildningsförvaltningen har även flera pågående och 
planerade insatser inom de områden som handlingsplanen berör. 
  
Förvaltningen ser en risk med att intentionen med ett samlat 
program försvåras av att viktiga frågor delas upp i flera 
handlingsplaner. Förvaltningen vill även framhålla att det kommer 
att krävas ökade resurser och medel för att kunna möta upp den 
kraftigt höjda ambitionsnivån som finns inom ramen för MR-
programmet och handlingsplanen mot rasism. En så omfattande 
handlingsplan, som det förslag som nu är ute på remiss, anser 
utbildningsförvaltningen behöver kompletteras med en 
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konsekvensanalys kring förslagens ekonomiska och administrativa 
påverkan för verksamheterna. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Jan Jönsson (L) och Hanna Werner med flera (M) föreslår att 
utbildningsnämnden beslutar enligt Liberalernas (L) och 
Moderaternas (M) gemensamma förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till remissvar. 
2. Att därutöver anföra följande: 

  
Stockholm ska vara en stad fri från alla former av rasism, 
antisemitism och diskriminering. I arbetet för att uppnå det 
behövs en styrande handlingsplan med tydliga mål, i likhet 
med andra centrala styrdokument i staden. Men för att det ska 
bli mer än bara en pappersprodukt behövs det konkretion och 
uppföljningsbara mål. Det saknas i den handlingsplan som nu 
läggs fram av den rödgröna majoriteten. 
  
Att nu överlåta till nämnderna och bolagen att sina 
verksamhetsplaner själva sätta upp mål och aktiviteter 
innebär att inget händer förrän tidigast 2026. Samtliga 
nämnder och bolag i staden har redan färdigställt sina 
verksamhetsplaner för året. Detta innebär att hela 
mandatperioden kommer att ha gått innan programmet mot 
rasism ens börjat omsättas i praktisk handling. Det är i 
nuläget även oklart vad som ska rapporteras till fullmäktige 
gällande handlingsplanens implementering. 
  
En handlingsplan som ska göra skillnad behöver vara konkret 
och ha tydliga målsättningar, uppföljningsbara indikatorer 
och en tydlig redovisning av implementeringen till 
fullmäktige. Den föreslagna planen i dess nuvarande form 
brister på samtliga dessa punkter. Därför kräver vi att denna 
revideras samt att en särskild strategi mot antisemitism tas 
fram av staden. 
  
Avslutningsvis delar vi förvaltningens påpekanden om att 
mobbing borde klassificeras som kränkande behandling samt 
vikten av att handlingsplanen verkligen blir ett stöd i arbetet, 
och inte enbart administration. 
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Linnéa Vinge (SD) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Sverigedemokraternas (SD) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Nämnden avslår förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2. Därutöver anföra följande: 

  
Handlingsplanen mot rasism är kopplad till Stockholms stads 
program för de mänskliga rättigheterna. I handlingsplanen 
lyfts särskilt fem former av rasism: afrofobi, antisemitism, 
antiziganism, islamofobi och rasism mot samer. 
  
Sverigedemokraterna delar inställningen att alla former av 
rasism bör bekämpas. Ett antal prioriterade grupper pekas ut, 
och vi ställer oss bakom urvalet men vill även inkludera 
gruppen som berörs av svenskfientlighet. Det vill säga 
svenska medborgare utan invandrarbakgrund som utsätts för 
glåpord och nedsättande uttryck. Dessa problem är som mest 
påtagliga i grundskolor i invandrartäta områden. 
  
Därutöver noterar vi att islamofobi beskrivs som en form av 
rasism. Vi instämmer inte i kategoriseringen att fördomar mot 
en religion kan betraktas som rasism, utan menar snarare att 
det rör sig om fördomar eller felaktiga stereotyper. 
Sverigedemokraterna anser att alla människor som följer 
svenska lagar, normer och värderingar ska behandlas med 
respekt oavsett religionstillhörighet. Samtidigt kan samhället 
inte blunda för den växande islamismen i Sverige. 
Exempelvis finns källarmoskéer som har radikaliserat IS-
krigare, internationellt efterlysta och sanktionerade imamer 
som föreläser hos skattefinansierade islamiska föreningar 
samt moskéer med kopplingar till organisationer med oklar 
finansiering. Vidare finns kopplingar mellan Iran, Muslimska 
brödraskapet och gängkriminalitet, liksom terrordåd riktade 
mot synagogor. Dessa är exempel på rörelser som anser sig 
själva beröras av ”islamofobi”. 
  
Vi hade önskat att strategin på ett tydligare sätt skulle skilja 
mellan å ena sidan en positiv islam, som strävar efter kulturell 
och språklig integration i Sverige, och å andra sidan en 
separatistisk och politisk-ideologisk islamism. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns tre 
förslag till beslut: förvaltningens förslag, ett gemensamt förslag från 
Jan Jönsson (L) och Hanna Werner med flera (M) samt ett förslag 
från Linnéa Vinge (SD). Förslagen ställs mot varandra och 
ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 
Claes Nyberg (C) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Alla människors lika rätt och värde är grunden för 
Centerpartiets politik. Stockholm ska vara en öppen stad med 
plats för nya Stockholmare från olika delar av världen, fria 
från alla former av rasism och diskriminering. Att de ska få 
bosätta sig i Stockholm är en självklarhet för Centerpartiet, 
oavsett om det handlar om att fly undan konflikter och 
förtryck eller att söka lycka, familj och arbete. Stockholm ska 
vara en tolerant stad där alla får vara dem de är, älska vem de 
vill och välja hur de vill leva sina liv. Vi kommer aldrig att 
acceptera att människor får sin frihet begränsad på grund av 
diskriminering, rasism, antisemitism, antiziganism, 
islamofobi eller andra fördomar som minskar människors 
frihet. 
  
Vi välkomnar en handlingsplan mot rasism som syftar till att 
stärka och utveckla stadens arbete mot rasism och som blir 
gemensam för alla stadens delar. Samtidigt ser Centerpartiet 
vikten av minskat regelkrångel, inte minst för kommunens 
interna arbetssätt, där byråkratin ska vara effektiv. När nya 
metoder och styrdokument ska implementeras finns en risk att 
arbetsbördan för förvaltningar och verksamheter ständigt 
ökar. 
  
Handlingsplanen mot rasism är kopplad till Stockholms stads 
program för de mänskliga rättigheterna, och borde för 
effektiv hantering i stället ha implementerats direkt i 
programmet. Dels för konsekvens i innehåll och för 
effektivare hantering, men även för att tidplanen till handling 
nu fördröjs ytterligare ett år. För många styrande dokument 
riskerar att öka arbetsbördan till men för resursmängd till 
effektivt genomförande av konkreta åtgärder, samtidigt som 
de riskerar att i delar stå mot varandra när de antas i olika 
faser. 
  
Stockholms stad behöver i grunden inte fler riktlinjer och 
program, snarare tydliga prioriteringar i färre och konkreta 
mål som på ett strukturerat sätt kan följas upp utifrån faktisk 
effekt. Här skiljer sig denna handlingsplan märkbart från 
andra av staden antagna styrdokument med insatser som nu 
ser ut att bli svåra att utvärdera. 
  
Vi vill också uppmärksamma att listan med vilka former av 
rasism som handlingsplanen särskilt ska uppmärksamma 
innehåller definitioner som kan uppfattas ge dem olika 
dignitet. Ordet hat används till exempel kopplat till afrofobi, 
antisemitism och rasism mot samer, medan islamofobi endast 
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benämns som fördomar och fientlighet mot islam och 
muslimer. Att utifrån formuleringen inrätta en sådan 
värdeskala är olyckligt och Centerpartiet ser ett behov av 
detta förtydligas och att konsekventa begrepp används. 
  

Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler ett ersättaryttrande enligt följande: 
  

En av den kristdemokratiska ideologins kärnpunkter är det 
unika, okränkbara och universella människovärdet. Rätten till 
sitt liv, sin frihet, ägande, religions- och yttrandefrihet är 
grundläggande exempel på rättigheter som vi menar knyter an 
till människovärdet. Vår uppgift som politiker är att 
respektera och främja dessa rättigheter i vårt arbete. Ur ett 
lokalt perspektiv handlar det framförallt om att säkerställa 
våra medborgares rätt att vara sig själva, delta i samhället och 
demokratin, samt förverkliga sina drömmar fritt från våld, hot 
och hat. 
  
Vi välkomnar därför ambitionen att öka arbetet för att 
säkerställa att dessa rättigheter respekteras inom stadens och 
att brister i dessa, oaktat grupp, identifieras och motverkas. Vi 
noterar dock att vänsterstyret fortsatt väljer att lägga vikt vid 
normkritik i en tid där nationella minoriteter undviker att röra 
sig utomhus under politiska demonstrationer, HBTQ-
individer möter hot och hat i vissa stadsdelar och kvinnors 
frihet begränsas av otrygghet. I ett sådant läge får inte fokus 
på de mest grundläggande rättigheterna stryka på foten till 
förmån för intersektionella maktteorier som tar sin 
utgångspunkt i normfientlighet. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/6630-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Stockholms stads handlingsplan mot rasism 

 UTBF 2024/6630-1.2 KS 2024/1035 Bilaga 1 
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§ 11 
Motion om att motverka den rasideologiska miljön  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/940 
UTBF 2024/5681 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
  
Reservation 
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat en motion om att motverka den 
rasideologiska miljön från Jan Jönsson (L) till utbildningsnämnden 
för yttrande. Motionären beskriver trender i den högerextrema 
rasideologiska miljön där så kallade aktivklubbar genom dataspel 
och sociala medier rekryterar främst unga pojkar. Med anledning av 
detta ser motionären att kunskapen bland yrkesverksamma som har 
kontakt med barn inom skola och socialtjänst behöver öka. 
  
Fortsatt önskar motionären att staden utvecklar en internutbildning 
för medarbetare inom skola och socialtjänst för att öka kunskapen 
om symboler, tecken och uttryck inom den rasideologiska miljön. 
Utbildningen ska tas fram i dialog med Centrum mot 
Våldsbejakande Extremism. 
  
Förvaltningen delar motionärens oro kring det fenomen som 
beskrivs rörande rekryteringen av unga pojkar i sociala medier. 
Vidare delar förvaltningen också motionärens uppfattning att det är 
angeläget att utbilda medarbetare i skola, socialtjänst och andra 
tjänstemän som har kontakt med barn kring tecken på 
radikalisering. Förvaltningen och staden arbetar i stora delar i 
enlighet med de intentioner som uttrycks i motionen vilket beskrivs 
i svaret. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Jan Jönsson (L) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Liberalernas (L) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att bifalla motionen. 
2. Att därutöver anföra följande: 

  
Som vi påtalat har den rasideologiska miljön, både i Europa 
och Sverige, till stor del ställt om till en mer kampinriktad 
verksamhet och ett ännu större fokus på att attrahera och 
rekrytera unga pojkar. Vi uppmuntrar därför den rödgröna 
majoriteten att nu ta till sig informationen från stadens 
socialtjänst, skolor och fritidsgårdar som kommer i kontakt 
med målgruppen. 
  
Det är väldigt positivt att staden redan erbjuder den typ av 
utbildning som efterfrågas i motionen och att Expo bidragit 
med sin expertis i framtagandet av den. Däremot kan vi 
konstatera att kännedomen om denna, samt övriga 
utbildningar på området som förvaltningen nämner, är mycket 
låg, för att inte säga obefintlig, bland stadens medarbetare. 
Vid verksamhetsbesök i staden framkommer att det sällan 
finns kunskap om dessa frågor och kunskap om dessa 
utbildningar behöver därför aktivt spridas. Det behöver även 
vara möjligt för olika yrkesverksamma som kommer i kontakt 
med barn och ungdomar att ta del av utbildningarna. 
  
Även om utbildningar motsvarande vad som efterfrågas i 
motionen redan existerar och är tillgängliga på stadens 
intranät så kvarstår likväl grundproblematiken som lyfts i 
motionen – det saknas kunskap om detta bland medarbetare i 
staden som kommer i kontakt med barn och unga. Det 
behöver åtgärdas. 
  
Socialförvaltningen konstaterar i sitt svar på remissen att den 
rasideologiska miljön ett växande och stort samhällsproblem 
och det är glädjande att också utbildningsförvaltningen delar 
oron kring fenomenet. Det är också bra att 
utbildningsförvaltningen ser positivt på att samarbeta med 
CVE i frågan. Förvaltningen konstaterar dock även att det 
redan finns en del framtagna utbildningar, men vi vill påtala 
det faktum att ju alltför få tar del av dessa. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Jan 
Jönsson (L). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Handlingar i ärendet 
 UTBF 2024/5681-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 

Motion om att motverka den rasideologiska miljön 
 UTBF 2024/5681-1.1 Motion om att motverka den 

rasideologiska miljön 
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§ 12 
Introduktionsprogram på innerstadsskolor  
Svar på skrivelse från Jan Jönsson (L) och Andréa Hedin 
m.fl. (M) 
UTBF 2024/6190 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har tagit emot en skrivelse av Jan Jönsson (L) 
och Andréa Hedin m.fl. (M) som berör fördelningen av 
introduktionsprogram inom staden. I skrivelsen frågar författarna 
om hur den geografiska planeringen för spridningen av 
introduktionsprogrammen ser ut och hur förvaltningen ser på vikten 
av det blir en spridning till innerstadsskolorna. Författarna har fått 
indikationer på att antalet platser på introduktionsprogrammen i 
innerstadsskolorna minskar och skriver att skolor med starkt 
söktryck upplever det som positivt att erbjuda 
introduktionsprogram. Skrivelsen berör tidsperioden från förra 
mandatperioden till idag. 
  
Utbudet av introduktionsprogram på gymnasieskolorna i 
innerstaden är i princip oförändrat från förra mandatperioden. 
Antalet platser på språkintroduktion har minskat i staden, till följd 
av ett minskat antal nyanlända, men minskningen har skett i skolor 
utanför innerstaden. Utbudsplaneringen sker i dialog med skolorna 
och förvaltningen tar hänsyn till skolornas söktryck och andra 
förutsättningar. Söktrycket påverkas av ett flertal faktorer, varav 
den geografiska placeringen är en. De skolor som har lägst söktryck 
ligger utanför innerstaden, men det finns gymnasieskolor utanför 
innerstaden som har ett högre söktryck och/eller ett högre antal 
behöriga förstahandssökanden än vissa innerstadsskolor. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
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finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/6190-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Introduktionsprogram på innerstadsskolor 

 UTBF 2024/6190-1 Skrivelse från Liberalerna och 
Moderaterna - Introduktionsprogram på innerstadsskolor 
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§ 13 
Kompetensutveckling kring utredning om särskilt stöd  
Svar på skrivelse från Andréa Hedin m.fl. (M) och Jan 
Jönsson (L) 
UTBF 2024/6189 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Andréa Hedin m.fl. (M) och Jan Jönsson (L) har inkommit med en 
skrivelse till utbildningsnämnden angående kompetensutveckling 
kring utredning om särskilt stöd. Skrivelsen hänvisar till 
utbildningsnämndens senaste tertialrapport där förvaltningen 
beskrivit arbetet med den långsiktiga kompetensutvecklingen kring 
utredning om särskilt stöd (USS). I skrivelsen framhålls att arbetet 
med USS och att utöka skolpersonalens kompetens kring densamma 
är viktig och angelägen. Med bakgrund av det ombeds förvaltningen 
besvara ett antal frågeställningar kring uppföljning och utvärdering 
av insatsen. 
  
Utbildningsförvaltningen genomför en kvalitativ uppföljning av 
insatsen vid två tillfällen med de skolor som deltagit. Skolorna 
uttrycker att insatsen lett till ett utvecklingsarbete på den egna 
skolenheten och att en viktig faktor till det är att även rektorer 
deltagit. Det är därutöver många faktorer som påverkar hur skolor 
arbetar med att tidigt identifiera elever i behov av särskilt stöd. 
Därför går det inte att helt utgå från att enbart den 
kompetenshöjande insatsen har påverkat antalet beslut om särskilt 
stöd eller kvaliteten på utredningar på en skola. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 UTBF 2024/6189-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 

Kompetensutveckling kring utredning om särskilt stöd 
 UTBF 2024/6189-1 Skrivelse från Moderaterna och 

Liberalerna angående kompetensutveckling kring utredning 
om särskilt stöd 
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§ 14 
Val av gymnasium för placerade barn  
Svar på skrivelse från Liberalerna (L) och Moderaterna (M) 
UTBF 2024/6192 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har mottagit en skrivelse från Jan Jönsson (L) 
och Andréa Hedin med flera (M) gällande placerade barn och val av 
gymnasium för elever som har blivit folkbokförda i ett annat län. 
  
I skollagen anges att en elev som är placerad enligt socialtjänstlagen 
ska likställas med hemmahörande i kommunen eller 
samverkansområdet och har rätt att bli mottagen i första hand (16 
kap. 43–46 §§ och 19 kap. 35 §. skollagen). När en ungdom ska 
flytta tillbaka till Stockholms stad inför ansökan till 
gymnasieskolan, ansvarar socialtjänsten för att ungdomen gör en 
ansökan. Socialtjänsten tar fram underlag som styrker placering 
alternativt intyg om att ungdomen kommer att folkbokföras. 
Projektet Skolsamordnare för placerade barn och unga arbetar aktivt 
med att planera och ordna skolplacering åt placerade barn och unga 
i olika åldrar och i olika boendeformer i annan kommun samt barn 
och unga som har varit placerade och ska flytta hem till Stockholm. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L), Claes Nyberg (C) och Hanna Werner med flera 
(M) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande enligt följande: 
  

Det är väldigt bra att insatsen med Skolsamordnare blir 
permanent och sprids i hela stan. Vi konstaterar dock att 
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förvaltningen i sitt tjänsteutlåtande hänvisar till just 
Skolsamordnarna för att möjliggöra för ungdomar placerade 
utomläns att bli förstahandssökare till Stockholms gymnasier. 
Detta trots att det var just Skolsamordnarna som 
uppmärksammade problemet vi lyfter i vår skrivelse: att de 
placerade barnen inte blir förstahandssökande om de skrivits 
över till annan kommun och sen ska tillbaka till staden. 
Socialtjänsten kan inte registrera ungdomarna som 
förstahandssökande. 
  
StorStockholms intagningskansli har meddelat att frågan inte 
röner några problem så länge utbildningsförvaltningen i 
Stockholms stad rapporterar till dem att barnen är 
förstahandssökande. Intagningskansliet har dock inte denna 
kunskap på egen hand. Vi får inget svar här hur 
utbildningsförvaltningen avser att förändra sina rutiner så att 
denna rapportering blir gjord. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/6192-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Val 
av gymnasium för placerade barn 

 UTBF 2024/6192-1 Skrivelse från Liberalerna och 
Moderaterna - Angående val av gymnasium för placerade 
barn 
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§ 15 
Östra Reals skolgård  
Svar på skrivelse från Liberalerna (L) och Moderaterna (M) 
UTBF 2024/6194 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsförvaltningen har mottagit en skrivelse från Liberalerna 
(L) och Moderaterna (M) där skribenterna har fått information om 
att Östra Reals gymnasium är drabbat av stök från grundskolelever 
tillhörande närliggande mellanstadieskolor. Skribenterna lyfter 
vikten av att samverkan mellan närpolis, fältassistenter och 
socialtjänst blir bättre på Östermalm. 
  
Östra Reals gymnasium har upplevt stök på skolans område under 
vissa eftermiddagar, kvällar och helger. Skolan har identifierat att 
det framför allt är barn i mellanstadieåldern och högstadieåldern 
som befinner sig på området. Förvaltningen har tillsammans med 
stadsdelen och polisen lyft frågan i samverkansforumet Ung och 
trygg på Östermalm och Norrmalm. Via forumet arbetar man för att 
öka kunskapen om bland annat risk- och skyddsfaktorer avseende 
exempelvis ANDTS, psykisk ohälsa och kriminalitet. Förvaltningen 
har även informerat de närliggande grundskolornas rektorer om 
situationen vid ett gemensamt möte med preventionssamordnare, 
polis, fältassistenter och trygghetssamordnare i samband med 
återkoppling av Stockholmsenkäten. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/6194-2 (Godkänd - R 2) Tjänsteutlåtande - 
Östra reals skolgård 
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 UTBF 2024/6194-1 Skrivelse från Liberalerna - situationen 
kring Östra reals skolgård 
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§ 16 
Hot och våld i skolan  
Svar på skrivelse från Andréa Hedin m.fl. (M) och Jan 
Jönsson (L) 
UTBF 2024/6191 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Andréa Hedin m.fl. (M) och Jan Jönsson (L) har lämnat in en 
skrivelse till utbildningsnämnden om hot och våld i skolan. I 
skrivelsen ställer skribenterna ett antal frågor med utgångspunkt i 
den rapport som Arbetsmiljöverket har tagit fram som ett svar på ett 
regeringsuppdrag om förekomsten av hot och våld i skolan. 
Frågorna rör hur förvaltningen ställer sig till den rapport som 
Arbetsmiljöverket har presenterat samt hur förvaltningen arbetar 
med att åtgärda risker för hot och våld i skolan. 
  
Frågorna rör även hur många anmälningar gällande allvarliga 
händelser som har kommit in till Arbetsmiljöverket under 2023 och 
2024 samt hur många skyddsstopp som lagts på skolor i staden 
under samma tidsperiod. Förvaltningen svarar på frågorna i 
skrivelsen. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/6191-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Hot 
och våld i skolan 

 UTBF 2024/6191-1 Skrivelse från Moderaterna och 
Liberalerna angående hot och våld i skolan 
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§ 17 
Övriga frågor  

Beslut  
  
Skrivelser för beredning 
Utbildningsnämnden överlämnar följande skrivelser till 
utbildningsförvaltningen för beredning: 
  

 Skrivelse från Liberalerna (L) angående flexklasser 
 Skrivelse från Liberalerna (L) angående utbildningar 

gällande riskerna med lustgas 
  
Information från förvaltningen 
Lena Holmdahl, utbildningsdirektör, meddelar att hon avslutar sin 
tjänstgöring till sommaren för att gå i pension. 
  
Förvaltningen informerar övergripande om hur det efter jullovet ser 
ut med elever i grund- och gymnasieskolan som riskerar eller har 
blivit bortförda mot sin vilja. 
  
Fråga om digitala nationella prov 
Frida Bondesson (KD) ställer en fråga om lärare i stadens skolor 
under kommande vårtermin är tvungna att använda privata bank-id i 
samband med att de nationella proven genomförs, eftersom proven i 
första hand ska genomföras digitalt. Förvaltningen redogör för hur 
situationen ser ut med dess olika möjligheter och det arbete som 
pågår med att medarbetarnas digitala tjänstekort inom kort ska 
fungera som e-legitimation fullt ut i tjänsten.  
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